
 

Homework for Level One 

Date due   : 12/05/2024                             

 الأول  الواجب البيتي للمستوى

 12/05/2024 :تاريخ التسليم

 ( Arabic Languageاللغة العربية )

والتمرين على والشرح الموضح في نهاية هذا الملف  1ن كتابي م  132فحة  صالعلى ( ش) حرفال أشكالمراجعة  •

 . هاالصحيحة عند رسم الخطوات  إتباعالأستيعاب وللتأكد من  كتابتها

والتمرين على كتابتها لغرض التأكد من ( ش)  مع الحرف ةالحركات وحروف المد الطويل إستخدام مراجعة •

 ستيعاب.الإ

 .مرات لغرض التحضير للإملاء داخلِ الفَصل 5دفتر الواجب البيتي أدناه والملصقة أيضاً في  كتابة الكلمات   •

 

 

 

                   
 

 . غناء التعلملإ في دفتر الواجب البيتيأدناه والملصقة أيضاً  لتمارينحل ا •

• Revise the patterns of letter (Sheen) on P.132 from My Book-1 and the explanation at the end 

of this document, and practice writing them to verify clear understanding of the correct steps 

when drawing the letter. 

• Revise the short and long vowels and practice writing them with letter (Sheen) to verify clear 

understanding. 

• Practice writing the words shown above which are also attached in your homework book 5 

times in preparation for the spelling test in the classroom. 

• Do the exercises below that are also attached in your homework book. 
n 

 

: ف المكونة لهاحروالة إلى الكلمات التالي واحلل :الأول التمرين   

Exercise 1: Analyse the following words into the letters forming them: 

 شَرَدَ   شَرَبَ  شَابَ  خَشَب شَاي

               

 

 

 

 

 

       شِادِي 

Male name     

 

 خَشَب 

Wood 

 

 شِجَرة

Tree 

 



 

 

 صوتية كما في المثال: ربطوا الحروف التالية مع حروف المد لتشكيل مقاطع إ :ثانيالتمرين ال

Exercise 2: Join the letters with the long vowels to make syllables as in the example: 

Example:              َاشَ + ا =   ش  

+ ا = شَ   + و =                ش       + ي =  شِ      

 

 

 

 

 

 أكملوا الكلمات التالية بوضع الحرف المناسب في الفراغ:  التمرين الثالث:

 Exercise 3: Fill in the blanks with the correct letter to complete the words below: 

 

 

 

 

 

خَـ___ب      ___جَـر       ___ـرِبَ    
 

 

 

 

 

 

 درَْ___ ـارَ       خَـ___ـر       جَرَ___       ___
 

 

  

 ش

 س



 

 ختاروا الحرف )س( أو الحرف )ش( وأكملوا الكلمة: إ التمرين الرابع:

Exercise 4: Choose the letter (س) or (ش) to complete each word: 

 

   

 

 أَ.....ـد 

 

 

 خَـ..... 

 

 

.....ـب خَـ  

 
   

   

 

 .....ـرِبَ 

 

 

 جَرَ..... 

 

 

ة.....ـجَر  

 
   

   

 

 درََ..... 

 

 

رَ خَـ.....ـ  

 

 

 .....ـارَ 

 
 

 

 
  



 

 

 :إقرأوا الشرح في الجدول أدناه:  الشرح والتوضيح
Explanation: Read through the explanation in the table below: 

 

كما موضح   في بداية أو وسط الكلمة سين سواء كان حرف ال   تي بعده يرتبط بالحرف الذي يأ  أنه أيصل حرف مت  ( هو ش) ينش ال

. أدناه   

Letter Sheen (ش) is a joinable letter with the letter that comes after it, whether the letter  )Sheen( is 

at the beginning or in the middle of any word.  

Isolated Final Middle 2  Middle 1  Beginning  The letter  

when it comes at 

the end of the 

word, after a  

naughty letter. 

 

 ) أ ا د ذ ر ز و (  

 
 

 ش

 ش وَشْوَ 
Whispered 

 

when it comes at 

the end of the 

word, after a 

normal letter.  

 

 

 

شـــ  

 شـرِي 
Feathers 

when it comes in 

the middle of the 

word, after a 

naughty letter. 

 

 ) أ ا د ذ ر ز و ( 

 

   ــش

 رَبـشأَ 
I drink 

when it comes in 

the middle of the 

word, after a 

normal letter. 

  

 

 

ــشــ  

 ير ـشِ ـبَ 
Male name 

 

when it comes at 

the beginning  of 

the word. 

 

 

 
 

ــش  

جَرـشَ   
Trees 

  

  ( (Sheenش

 

 

 


